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Ledamöter Ersättare 
Sus Andersson (MP) ordförande 

Ole-Jörgen Persson (M) vice ordförande 

Anna Jonazon (S)  

Azad Hassan (S) 

Mecide Gulenay (S) 

Jossif Gummar (S)  
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Rashid Mohammed (V)  
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Celal Altun (S)  

Malin Holmberg (S) 
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Mansur Jama (MP) 

Guner Kayhan (MP)  
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Olof Kollinius (M) 
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Tjänstgörande ersättare 
  

Anmälda förhinder 
Agneta Åberg (S), Maurice Forslund (KD) 
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Tjänstemän 
§§ 1-19 Stadsdelsdirektören Per Kjellander, avdelningscheferna, Abdi-nur Isse, Jonas 

Eliasson samt nämndsekreteraren Anna Birgersson 

§§ 1-16 avdelningscheferna Inger Cronlund, Margareta Ericson, Emma Delgado Diaz, 

Sara Hallström, Clarissa Eliasson, Connie Stålhäll Wallin och personalrepresentanten 

Marianne Ledel. 

Under §§ 1-18 vid sammanträdet hade allmänheten rätt att närvara.  

Det formella sammanträdet började klockan 17:13. 

 
Utses att justera Sus Andersson (MP) och Ole-Jörgen Persson (M) 
 

Dag för 
justering     

20 juni 2018 

 

Sekreterare 
 

Ordförande Vice ordförande 
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§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Stadsdelsnämnden beslöt att utse Sus Andersson (MP) och Ole-Jörgen 

Persson (M) att justera dagens protokoll. Stadsdelsnämnden beslöt 

vidare att protokollet ska justeras den 20 juni 2018. 
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§ 2   

Svar på remiss om Programsamråd för Spångadalen i 
stadsdelen Bromsten 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna förvaltningens 

tjänsteutlåtande till stadsbyggnadskontoret som svar på remissen om 

program för Spångadalen. 

 

Ärendet 
I Stockholms stads översiktsplan är Tensta-Rinkeby-Spånga utpekat 

som en av tio platser som håller samman Stockholm och ska utvecklas 

som ett strategiskt samband. Stadsbyggnadskontoret har därför 

upprättat ett programförslag med syftet att studera hur Tensta, 

Rinkeby och Bromsten kan kopplas samman på ett fysiskt och socialt 

hållbart sätt. Programförslaget innehåller en ny F-9 skola för 900 

elever med tillhörande idrottshall, en mindre idrottshall, tre nya och 

tre upprustade parker, två nya förskolor, cirka 1 500–1 700 bostäder i 

både flerbostadshus och radhus, ett regionalt cykelstråk och en ny 

gång- och cykelbro. Programmet är på samråd 15 maj–25 juni 2018. 

 

Stadsdelsförvaltningen ställer sig positiv till att programförslaget 

möjliggör en utveckling av nya och befintliga förskolor samt av nya 

LSS-, service och vård- och omsorgsboenden i programområdet. 

Förutom lokaler för ovanstående verksamheter finns det ett behov av 

lokaler för fritidsgårdsverksamhet. Programförslaget innebär att 

parkmark tas i anspråk, vilket innebär att de föreslagna parkerna 

behöver få en kvalitativ utformning. I tjänsteutlåtandet framför 

förvaltningen önskemål gällande lokalernas placering och utformning. 

Stadsdelsförvaltningen bör involveras i ett tidigt skede i planeringen 

av lokaler för stadsdelsförvaltningens verksamheter samt parkmark 

inom stadsdelsområdet. En dialog bör även föras med berörda 

stadsdelsnämnder gällande eventuell justering av 

stadsdelsnämndsgränsen mellan Spånga-Tensta och Rinkeby-Kista.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 24 maj 2018. 

Dnr 1.5.1-348/2018 
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Förslag till beslut 
Sus Andersson m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) och Rashid 

Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) ställde sig bakom förvaltningens 

förslag. 

 

Åsa Nilsson Söderberg (L) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Beslutsgång 
Sus Andersson (MP) ställde förslagen mot varandra och fann att 

nämnden hade beslutat att anta MP+ S+ V:s förslag. 

 
Reservation  
Reservation anmäldes av Åsa Nilsson Söderström (L) till förmån för 

eget förslag: 

 

”Förslag till beslut 
att delvis bifalla kontorets förslag till beslut 

att remissvaret kompletteras med de synpunkter som nedan 

anförs: 

 

Vi är glada att äntligen se förslaget på program för Spångadalen och 

att inriktningen på projektet till största del är i linje med en hållbar 

och ansvarsfull stadsutvecklingspolitik. Det finns tyvärr delar av 

programmet som skulle kunna bli betydligt bättre och de frågorna vi 

främst vill lyfta är att det behövs fler skolplatser, att det är möjligt att 

bygga minst 300 fler bostäder, och att Rissneskogen kan bevaras.  

Bostadsbrist och otrygga områden är två av stadens största 

utmaningar. Utan egenmakt och kontroll över sin boendesituation blir 

medborgarnas trygghet och handlingsfrihet kraftigt hindrade, 

samtidigt som deras valmöjligheter begränsas. Med områden som 

upplevs som otrygga skapas utestängdhet som gör att människorna 

som bor där ofta inte vågar gå ensamma genom sina egna 

grannkvarter under vissa tider av dygnet.  
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Med ett övergripande program för Spångadalen ges vi möjligheten att 

bemöta båda dessa viktiga frågor genom att bygga nya bostäder, 

koppla samman flera av stadens delar som är i behov av bättre 

sammanknytning och planera i ett område som till viss del varit hårt 

drabbat av bristfällig planering.  

Goda kollektivtrafikförbindelser och lågt utnyttjade områden gör det 

till en utmärkt plats för nybyggnation, samtidigt som vi kan bevara 

viktiga grönområden som Rissneskogen. Tyvärr ser vi att förslaget i 

sin nuvarande form innehåller en del brister som skulle behöva 

tillgodoses för att planerna ska nå upp till sin fulla potential utan att 

skada närmiljön.  

Den höga byggtakt som vi behöver hålla för att möjliggöra för fler att 

hitta en bostad kräver att vi planerar ansvarsfullt och med vida 

perspektiv och redan i ett tidigt skede tar hänsyn till människors 

möjlighet att leva, lära och bo. Det vill säga, att i ett tidigt stadie 

planera för skola, kollektivtrafik, arbete, sjukvård och andra 

samhällsbärande funktioner. Det är glädjande att se att det finns planer 

för skolplatser, förskoleplatser, park och en mindre idrottshall.  

Projektplanen skapar goda möjligheter för att inte bara fysiskt, utan 

också socialt, bygga ihop Bromsten, Rinkeby, Tensta och Ursvik.  

Samtidigt är vi oroliga för att staden inte passar på att planera för fler 

skolplatser i det här läget. De 1 700 bostäder som planeras kommer 

att, i samband med det behov som redan finns, skapa ett större 

skolplatsbehov än de 900 som planeras. Planerna behöver 

kompletteras med fler skolplatser, antingen genom att expandera de 

planer som finns, eller genom att planera för ytterligare en skola. 

Detaljplaneområdet ligger bara ett stenkast bort från de planer som 

riskerar att lägga en skola på Bromstens IP. Att lägga skolan inom det 

här området, istället för att riva nybyggd konstgräsplan, är ett mycket 

bättre alternativ. Därför föreslår vi at antalet planerade skolplatser 

fördubblas till minst 1 800. Vi vill att man i det fortsatta planarbetet 

tittar på möjligheten att förlägga alla eller vissa av dessa skolplatser 

till Bromstensgluggen/Alkärret. Det skulle ge barnen i Bromsten 

möjlighet att gå eller cykla själva till skolan, samt göra det enkelt att 

ta sig dit med kollektivtrafik från Bromsten. 

Den utpekade riktning som projektet har, med rekreationsytor och 

planering som ska uppmuntra till möten mellan människor hör till 

projektets starkaste sidor.  
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Med bättre förbindelser mellan Rinkeby, Tensta och Bromsten blir 

områden som ofta kan kännas separerade från sin omgivning mer en 

del av en större regional helhet. Det innebär också, i samband med att 

nya bostäder planeras, att behovet av kollektivtrafik kommer att öka i 

området – och att SL behöver ta hänsyn till detta genom att öka 

busstrafiken genom Bromsten. En ny påfart till Ulvsundavägen är 

väldigt välkommen, då Bromstenspåfarten i dagsläget är överbelastad.  

Det är väldigt positivt att radhus huvudsakligen är planerade norrifrån 

och att flerbostadshus huvudsakligen planerats söderifrån. Det ökar 

chanserna att byggprojektet på naturlig väg kan bygga bort delar av 

den socioekonomiska klyfta som idag separerar områdena, samtidigt 

som den ökar blandningen i bebyggelsen för respektive del. I den här 

planeringen är behovet av högkvalitativ och varierad arkitektur 

speciellt prioriterad. Vi vill se att stadskänsla byggs fram som skapar 

trygga och vackra miljöer där människor trivs att leva. 

Vi ser att det är fullt möjligt att bygga fler bostäder på den 

ianspråktagna ytan genom att sluta de kvarter som nu är halvslutna 

eller helt öppna, följa exploateringskontorets rekommendationer om 

högre exploateringsgrad längs med Ulvsundavägen och placera några 

av de föreslagna flerbostadshusen på mer lämpliga platser inom 

planområdet. 

 Högre exploateringsgrad längs med Ulvsundavägen, som inte riskerar 

att skymma någon kan ske bland annat genom fler våningar. Det 

skulle skapa bättre ekonomi i projektet och möjliggöra för en mer 

naturlig övergång med lägre hus i direkt anslutning till småhusen 

samtidigt. Med dessa ändringar kan antalet bostäder ökas till minst 

2 000.  

Rissneskogen är ett speciellt värdefullt grönområde för många i 

området. Därför vore det olyckligt att förlänga Båtman Stens väg 

genom skogen och bygga hus där. Genom att anpassa planeringen i 

linje med vad som ovan anförts är det möjligt att bevara Rissne skog, 

samtidigt som bostäder och andra funktioner kan tillfredsställas”.  

Särskilt uttalande 
Sus Andersson m.fl. (MP) lade fram ett särskilt uttalande. 
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”Särskilt uttalande 

Vi tycker att det är mycket positivt att fler bostäder byggs i 

Järvaområdet, och ambitionen att koppla samman Tensta, Rinkeby 

och Bromsten är god. Vi instämmer i förvaltningens synpunkter kring 

förskolor, LSS-boenden och vård- och omsorgsboende. 

 

Vi vill framhålla behovet av helhetstänk kring rekreation, transporter 

och bevarade och utvecklade sociala och ekologiska värden. Det är 

viktigt med en bra avvägning mellan bebyggelse och bevarande av 

värdefull natur- och parkmark, fornminnen, koloniområden, lek- 

picknic- och idrottsytor samt en rimlig omfattning av asfalterade ytor 

för trafik. 

 

Den del av förslaget som berör Bromstensgluggen tycker vi är i 

huvudsak bra.  Vi föreslår dock att en lokalgata läggs längs 

Ulvsundaleden, i ytterkant på Rissneskogen, istället för att skära rakt 

igenom skogen. 

 

Vi vill bevara och utveckla Rissneskogens karaktär och värden i 

enlighet med stadsdelsnämndens parkplan. 

(http://www.stockholm.se/PageFiles/281292/Parkplan_Spanga_2_101

012.pdf nr 54). Det är angeläget att hålla ihop skogsområdet såväl för 

lek och rekreation som för att bevara spridningskorridorer och 

biologiskt mångfald.  

 

Vi vill inte bygga bostäder i kanten av Rissneskogen och skogskanten 

Rinkebydalen. Detta innebär att projektet ger något färre bostäder 

totalt än i förslaget, men fortfarande en kraftig ökning jämfört med 

startpromemorian. Uppskattningsvis landar vi på uppemot 1200 

lägenheter jämfört med 800 – 1000 i startpromemorian från 2016.  

 

Vi vill bevara koloniområdet, som är en viktig mötesplats och innebär 

en trevlig hobby för många människor. Egen odling bidrar också till 

förståelse för ekologiska samband.  

 

Genom att bygga något färre bostäder än i programförslaget behövs, 

enligt startpromemorian, inte den nya skola som skulle ta stora delar 

av koloniområdet i anspråk. Behövs fler skolplatser kan befintliga 

skolor eller ny den nya skola som planeras med anledning den 

planerade Bromstensstaden göras större. 

 

 

 

http://www.stockholm.se/PageFiles/281292/Parkplan_Spanga_2_101012.pdf
http://www.stockholm.se/PageFiles/281292/Parkplan_Spanga_2_101012.pdf
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Vi föreslår att den föreslagna omläggningen av Rinkebysvängen inte 

genomförs. Istället kan souterrängradhus byggas i slänten mot fältet. 

Det blir billigare och bevarar mer av fältet. 

 

I programförslaget dras en väg mellan Tensta och Rinkeby. En sådan 

väg skulle skära av stor sammanhängande landskapspark ut mot 

Järvafältet, även den utpekad i stadsdelsnämndens parkplan 

(http://www.stockholm.se/PageFiles/281292/Parkplan_Tensta_2%5B

1%5D.pdf nr 12).  

Vi ser helst att ingen väg alls dras här, men om det bedöms 

nödvändigt bör den gå på en viadukt. 

 

Det saknas också omvärldsanalys utöver Stockholms stads 

översiktsplan. Solna och Sundbyberg bygger, vilket påverkar såväl 

Järvafältets gröna kil som trafiksituationen. 

 

Slutligen vill vi framhålla att det är viktigt att programhandlingarna är 

tydliga för att människor ska kunna ta till sig förslagen. Det är 

problematiskt att det inte i illustrationerna tydligt framgår att det är 

stor nivåskillnad mellan Rinkebysvängen och dalgången. Det är oklart 

hur den nivåförändring som ser ut att föreslås ska åstadkommas. 

 
Särskilt uttalande 
Anna Jonazon m.fl. (S) och Rashid Mohammed (V) lade fram ett 

särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Stockholmare med olika bakgrund möter varandra allt mer sällan i 

vardagen. Segregationen är en av vår tids stora utmaningar. Vi vill 

minska klyftorna i staden och öka jämlikheten. Stockholm behöver 

byggas ihop till en mer sammanhållen stad, så att fler får möjlighet att 

mötas. Därför har vi lagt om Stockholms bostadspolitik. 

 

Under mandatperioden har vi byggt en historiskt hög byggtakt, och 

påbörjat över 25 000 bostäder i Stockholm. Exploateringsnämnden 

hade förra året ett rekordår i antal markanvisningar med cirka 8 500 

anvisningar.  

 

Programmet för Spångadalen går i riktning för en sådan utveckling. 

Förslaget innebär 1500-1700 nya bostäder, en ny skola för 900 elever 

och två nya förskolor.  

 

 

 

http://www.stockholm.se/PageFiles/281292/Parkplan_Tensta_2%5B1%5D.pdf
http://www.stockholm.se/PageFiles/281292/Parkplan_Tensta_2%5B1%5D.pdf
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Förslaget innehåller även bland annat upprustad parkmiljö, två 

idrottshallar och ett cykelstråk. Programmet för Spångadalen ökar 

möjligheterna till fler lägenheter, ökad tillgång till utbildning och 

fysisk aktivitet samt rekreation.  

 

Andelen hyresrätter i förslaget innehåller en stor andel hyresrätter, 

vilket stärker allmännyttan i området och staden. Hyresrätterna ger 

möjligheter för Spångaborna till boenden genom livets olika 

skeenden, och bidrar även till målet om fler hyresrätter i hela staden. 

Genom att bygga ihop stadsdelar stärks de sociala sambanden, 

segregationen motverkas och möjliggör för fler Stockholmarna att 

mötas över tidigare fysiska barriärer. Välfärden stärks, som i 

förlängningen även kommer innebära en förbättrad integration för 

stadsdelarna i sin helhet.  Vi tar ansvar för att börja bygga bort de 

barriärer som allt för länge tillåtits utgöra hinder för människor i 

vardagen”.  

 

Särskilt uttalande 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett särskilt uttalande. 

 
”Särskilt uttalande 

Moderaterna ser positivt på planeringen av fler bostäder i Rinkeby, 

Tensta och Bromsten. Stadens samlade krafter måste agera och arbeta 

för att bryta den sociala segregationen och en långsiktig lösning är att 

bygga bort segregation och utanförskap, genom fler och blandade 

upplåtelseformer kombinerat med tillhörande kommunal och 

kommersiell service, arbetsplatser och tydliga 

arbetsmarknadsåtgärder. Det är ett arbete som tar tid, men som likväl 

är fundamentalt nödvändigt.  

 

I det arbete som framöver ska göras är det viktigt att den lokala 

förankringen är så bred som möjligt. 

 

Hänsyn måste tas till de grönområden som finns i området. Till 

exempel är Rissneskogen en plats som besöks av både förskolor och 

skolor från Rinkeby och Bromsten, motionärer, hundägare och på 

vintern åks här både skidor och pulka. 

Vi kommer följa arbetet framöver noggrant och i processen ta till oss 

och kanalisera lokala synpunkter och förslag”.  
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§ 3   

Svar på remiss om fossilbränslefri organisation 2030 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att överlämna förvaltningens 

tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 

Ärendet 
Kommunfullmäktige antog 2016 Strategi för fossilbränslefritt 

Stockholm 2040 (Dnr 134-175/2015 beslutad 2016-11-28) som en 

riktlinje till stadens Miljöprogram 2016-2019. Ett av uppdragen i 

denna strategi var att kommunstyrelsen tillsammans med miljö- och 

hälsoskyddsnämnden och servicenämnden skulle ta fram en 

handlingsplan för att staden som organisation ska vara fossilbränslefri 

2030.  

 

Som del i detta arbete har en utredning med syfte att identifiera 

stadens fossilbränsleanvändning och ge förslag på insatser som leder 

staden mot fossilbränslefrihet remitterats till Spånga-Tensta 

stadsdelsnämnd för yttrande.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning anser att utredningen utgör en 

nödvändig inventering av stadens fossilbränsleanvändning. 

Utredningen innefattar även förslag till åtgärder och insatser som 

staden behöver vidta för att nå målet. Förvaltningen gör bedömningen 

att det kommer att krävas mer resurser utöver det som finns idag för 

att uppnå målet. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från 22 maj 2018. 

Dnr 1.5.1–341/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 4   

Verksamhets- och avtalsuppföljning av driften av Fristad 
servicehus 

Beslut 
1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att bifalla entreprenören 

Attendos begäran om att frånträda ingått avtal om drift av Fristad 

servicehus samt dagverksamhet Träffen senast 30 november 2018. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att uppdra åt 

förvaltningen att, tillsammans med entreprenören Attendo, påbörja 

en verksamhetsövergång till kommunal regi samt inrangering av 

befintliga medarbetare som är berörda enligt avtal. 

3. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att justera ärendet 

omedelbart.  

 

Ärendet 
Förvaltningen har under våren 2018 gjort en omfattande 

verksamhetsuppföljning. Bakgrunden är en rad händelser som inträffat 

där förvaltningen efter återkommande möte med utföraren fortsatt att 

uppleva brister. Resultatet av uppföljningen har visat att det finns flera 

brister i verksamheten. Verksamheten säger sig vara bekanta med 

flera av de identifierade utvecklingsbehoven. Attendo har meddelat att 

de i samband med att första avtalsperioden löper ut i september 2019 

inte har för avsikt att fortsätta driva verksamheten. Entreprenören har 

därefter lämnat in en skriftlig begäran om att frånträda avtalet senast 

den 30 november 2018. Förvaltningen föreslår att nämnden beslutar 

att bifalla denna begäran. Verksamheten övergår därefter i kommunal 

regi 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 7 juni 2018. 

Dnr 2.2.2–347/2018 

 

Förslag till beslut 
Sus Andersson m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) och Rashid 

Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom 

förvaltningens förslag. 

 

Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 
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Åsa Nilsson Söderström (L) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Linn Bessner (C) lade fram ett ersättaryttrande:  

Om jag haft rösträtt hade jag ställt mig bakom Ole-Jörgen Persson 

m.fl. (M) förslag. 

 

Beslutsgång 
Sus Andersson (MP) ställde förslagen mot varandra och fann att 

nämnden hade beslutat att anta MP+ S+ V:s förslag. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes av Ole-Jörgen Persson (M), Dennis Wedin (M), 

Markku Sirviö (M), Markus Birgander (M), Annika Rosenberg (M) 

till förmån för eget förslag: 

 

”Förslag till beslut 
Att  nämnden delvis bifaller förvaltningens förslag till beslut  

Att  nämnden slår fast att driften i egen regi enbart ska ske fram 

till dess att en ny upphandling kan ske enligt stadens rutiner 

samt  

Att  förvaltningen ges i uppdrag att skyndsamt återkomma till 

nämnden med en tidsplan för en ny upphandlingsprocess av 

driften baserat på Micasas plan för renoveringen 

 

Samt därutöver anföra:  

Den vård- och omsorg som staden erbjuder äldre ska vara av god 

kvalitet. Enligt stadsdelsförvaltningens redogörelse har entreprenören 

på Fristad servicehus inte upprätthållit tillräcklig kvalitet och de 

brister som beskrivs i tjänsteutlåtandet är inte acceptabla. 

Moderaterna välkomnar därför att entreprenören själv begärt att få 

frånträda avtalet senast den 30 november 2018. 

  
I och med att avtalet avbryts tidigare än planerat, finns det inte tid att 

genomföra en upphandling av verksamheten. Det är därför rimligt att 

verksamheten i en övergångsperiod övergår i kommunal regi. 

Moderaterna anser dock att det bör framgå i beslutet att detta är en 

temporär lösning.  
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Micasa och stadsdelsförvaltningen har haft en dialog om nödvändigt 

underhåll för fastigheten för Fristad servicehus, såsom exempelvis 

byte av stammar. Då dessa åtgärder kommer att kräva evakuering, är 

det viktigt att skyndsamt beräkna konsekvenserna för de boende och 

ha en tidplan. Att behöva flytta när du är äldre med vårdbehov är en 

jobbig process som kräver förberedelse. 
  
Moderaterna anser att fastigheten för Fristad servicehus bör 

renoveras, att konsekvenser för de boende och en tidsplan skyndsamt 

ska upprättas, och i tidsplanen ska också planering ingå för att åter 

upphandla driften. Spånga bör inte drabbas av den 

återkommunaliseringsiver av privata äldreboenden som den 

rödgrönrosa majoriteten i stadshuset ägnat sig åt under 

mandatperioden”. 
 

Reservation  
Reservation anmäldes av Åsa Nilsson Söderström (L) till förmån för 

eget förslag: 

 

”Förslag till beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att bifalla entreprenören 

Attendos begäran om att frånträda ingått avtal om drift av Fristad 

servicehus samt dagverksamhet Träffen senast 30 november 2018. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att uppdra åt förvaltningen 

att, tillsammans med entreprenören Attendo, påbörja en 

verksamhetsövergång till kommunal regi samt inrangering av 

befintliga medarbetare som är berörda enligt avtal. 

3. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att uppdra åt förvaltningen 

att, i enlighet med vad som nedan anförs, förbereda en ny upphandling 

av driften av Fristad servicehus. 

4. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att uppdra åt förvaltningen 

att efter samråd med Micasa Fastigheter i Stockholm AB återkomma 

med en planering för upprustningen av Fristad servicehus. 

5. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att justera ärendet 

omedelbart. 

6. Nämnden anför därutöver följande. 

 

Äldre som får flytta till servicehus får ett friskare åldrande än äldre 

som bor kvar i sitt ordinära boende. Därför kämpar Liberalerna för att 

alla äldre över 85 som så vill ska få flytta till servicehus eller vård- 

och omsorgsboende. Och därför kämpar Liberalerna för att 

servicehusen ska bevaras och inte läggas ner. 
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Förevarande ärende gäller den fortsatta driften av Fristad servicehus 

men de frågor som väcks är bredare. Ärendet handlar också om vad 

som ska hända med lokalerna, och vilken typ av verksamhet som ska 

finnas på Fristad. 

 

När det gäller frågan om driften vill Liberalerna påpeka följande. 

Syftet med att upphandla verksamhet inom välfärden är att öka 

kvaliteten för brukarna och skattebetalarna. En aktör som inte håller 

måttet ska inte få fortsätta driva verksamheten ifråga. Att Attendo 

också själva vill frånträda avtalet gör naturligtvis att det är svårt att se 

någon annan utväg än att häva avtalet. 

 

Samtidigt tycker vi att det är djupt olyckligt att situationen har gått så 

långt att man nu med relativt kort varsel tvingas ta tillbaka Fristad. 

Det hade varit önskvärt om nämnden hade kunnat besluta om 

verksamhetens framtida inriktning i ett tidigare skede. Att Attendo vill 

frånträda avtalet redan november 2018 gör att det knappast finns tid 

att förbereda en ny upphandling innan driften löper ut. Under en viss 

period måste därför driften återgå i egen regi. Däremot menar vi att 

Fristad återigen bör upphandlas så snart det är möjligt. 

 

Förvaltningen pekar i sitt tjänsteutlåtande på att Micasa bedömer att 

fastigheten är i behov av omfattande renoveringar. Det förekommer 

skadedjur och kök och restaurang hålls stängda. I stadens 

äldreboendeplanering förutskickas att en tidsplan för renovering ska 

tas fram. Det är oerhört viktigt att en sådan tidsplan snabbt tas fram 

och läggs fram för nämnden. 

 

Många av stadens servicehus är slitna. Till detta kommer 

Arbetsmiljöverkets krav på hygienutrymmenas utformning i särskilt 

boende. Istället för att rusta upp servicehusen med sikte på framtidens 

äldreomsorg har den styrande majoriteten i alltför många fall låtit 

servicehusen förfalla, i avsikt att kunna omvandla dem till 

seniorboenden. Ett närliggande exempel är Tensta servicehus där 

beslut fattats om avveckling efter såväl stora brister i fastigheten som 

omfattande sociala problem. Att servicehusen behöver renoveras får 

inte tas till intäkt för att lägga ner dem. 
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Av tjänsteutlåtandet framgår att förvaltningen ser en möjlighet att 

efter renovering använda Fristad både för servicehus och 

seniorboende. Tanken skulle vara att bättre motsvara efterfrågan. 

 

Enligt den regionala äldreboendeplaneringen finns det i dagsläget 20 

lediga platser på Fristad. Om Fristad rustades upp och blev ett 

attraktivt och välfungerande servicehus skulle efterfrågan sannolikt 

öka. Att jämföra efterfrågan på dagens servicehus, med en hypotetisk 

efterfrågan på seniorboende i renoverade lokaler, är att jämföra 

äpplen och päron. 

 

Liberalerna menar att en delvis avveckling av Fristad servicehus 

skulle vara extremt olycklig. Seniorboende kan vara ett komplement 

till servicehus för de äldre som efterfrågar det, men är inte en 

ersättning för det. 

 

Den enda anledningen till att delvis lägga ned Fristad skulle vara det 

faktum att servicehuset är större än den inriktning på max 100 

lägenheter som servicehusutredningen har angett. Men i så fall bör ett 

nytt, mindre servicehus byggas inom stadsdelen för att täcka upp 

bortfallet av platser. 

 

Som framgår av förra årets äldreboendeplanering så har 

förvaltningarna i Västerort kommit överens om att Fristad ska föreslås 

som det servicehus som ska kvarstå i regionen oavsett om andra 

servicehus omvandlas till seniorboenden. Förvaltningen ansåg då att 

”det är viktigt för regionen att Fristads servicehus får vara kvar i sin 

nuvarande form”. Liberalerna menar att denna inriktning måste 

respekteras”. 
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§ 5  

Revidering av riktlinjer för föreningsbidrag 

Beslut 
att godkänna förvaltningens förslag till beslut 

att därutöver uppdra åt förvaltningen att återkomma med förslag på 

hur förvaltningens kontakt, service och stöd till det lokala 

föreningslivet kan förstärkas och utvecklas 

 

Spånga-Tensta har, jämfört med många andra stadsdelar, ett mycket 

rikt och aktivt föreningsliv. Många föreningar gör ett oerhört viktigt 

arbete för stadsdelens invånare och stadsdelens utveckling. 

 

Vi ser ett behov av att stödja, serva och hjälpa stadsdelens föreningar i 

deras utveckling - för en del för att bygga upp sin förening och 

etablera goda demokratiska arbetsformer, för andra för att växa eller 

för att hitta rätt bland de föreningsbidrag som kan sökas hos olika 

aktörer.  

 

Mot bakgrund av det så vill vi uppdra till förvaltningen att till 

nämnden återkomma med förslag på hur förvaltningens kontakt, 

service och stöd till det lokala föreningslivet kan förstärkas och 

utvecklas.  

 

Ärendet 
Den 27 oktober 2016, § 12 samt den 16 maj 2017, § 6 beslutade 

Spånga-Tensta stadsdelsnämnd att uppdra till stadsdelsförvaltningen 

att utarbeta förslag till reviderade riktlinjer för föreningsbidrag. 

Nuvarande riktlinjer antogs av stadsdelsnämnden den 27 augusti 

2015, § 24. 

 

Förvaltningen har framarbetat ett förslag till reviderade riktlinjer. I de 

reviderade riktlinjerna har förtydligande gjorts för att skapa lika 

förutsättningar för alla föreningar som söker bidrag.  

 

Förvaltningen föreslår att nämnden antar de reviderade riktlinjerna för 

föreningsbidrag.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 31 maj 2018. 

Dnr 1.1–380/2018 
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Förslag till beslut 
Sus Andersson m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) och Rashid 

Mohammed (V) lade fram ett eget förslag och föreslog att nämnden 

skulle ställa sig bakom det. 

 

Vice ordföranden Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Åsa Nilsson 

Söderberg (L) ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Beslutsgång 
Sus Andersson (MP) ställde förslagen mot varandra och fann att 

nämnden hade beslutat att anta MP+ S+ V:s förslag. 
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§ 6  

Månadsrapport 2018 

Beslut 
Nämnden godkänner denna månadsrapport. 

 

Ärendet 
Sammantaget prognostiseras en budget i balans efter 

resultatöverföringar.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 8 juni 2018. 

Dnr 1.2.1-43/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7  

Föreningsbidrag gällande Miljöbefrämjande och 
trygghetsskapande projekt 2018 

Beslut 
att godkänna förvaltningens förslag till beslut 

att därutöver uppdra åt förvaltningen att lösa frågan om 

vinterbelysning i Spånga centrum  

 

Vi konstaterar att det bland ansökningarna om extra föreningsbidrag 

finns en ansökan från Spånga företagarförening om medel att 

underhålla den vinterbelysning som stadsdelsförvaltningen bekostat, 

och som företagarföreningen enligt avtal 2014 – 2016 åtagit sig att 

underhålla och sommarförvara.  

 

Enligt ansökan om föreningsbidrag är det nu flera träd som inte längre 

lyser och en del av belysningen behöver bytas och justeras. 

Företagarföreningen uppger att den inte har ekonomi att klara detta på 

egen hand, och att centrumets fastighetsägare inte bidrar. 

 

Förvaltningen föreslår ett avslag på ansökan om föreningsbidrag för 

detta, med hänvisning till att julbelysning i stadsdelen hanteras via 

separata driftsmedel.  

 

Vi vill i detta sammanhang poängtera att ljus i vintermörkret är viktigt 

för trygghet och trivsel, och det är också därför som 

stadsdelsförvaltningen under de senaste fyra åren satsat 296 000 

kronor på att lysa upp Spånga centrum med snöstjärnor och 

trädbelysning. 

 

Det vore mycket olyckligt om företagarföreningens bristande ekonomi 

skulle leda till att vinterbelysningen i Spånga centrum förfaller. 

Belysningen ska vara till glädje för alla som passerar Spånga centrum. 

 

Vi uppmanar därför förvaltningen att hitta en långsiktigt hållbar 

lösning för drift, underhåll och nyinvesteringar i samverkan med 

andra berörda aktörer, såsom Spånga företagarförening, lokala 

fastighetsägare och stadens trafikkontor. 
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Ärendet 
Stadsdelsnämnden beslutade 2018-03-22, § 10, om en extra 

föreningsbidragsomgång med inriktning miljö och trygghetsarbete. 

Nämnden beslutade att avsätta sammanlagt 300 000 kr för ändamålet, 

och fastställde ansökningstiden till och med den 20 april 2018. 

 

Det har inkommit 12 ansökningar som utvärderats av förvaltningen.  

 

Förvaltningen föreslår att Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att 

bevilja bidrag till ideella föreningar enligt förvaltningens förslag.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 16 maj 2018. 

Dnr 5.4–338/2018 

 
Förslag till beslut 
Sus Andersson m.fl. (MP), Anna Jonazon m.fl. (S) och Rashid 

Mohammed (V) lade fram ett eget förslag och föreslog att nämnden 

skulle ställa sig bakom det. 

 

Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 

 

Åsa Nilsson Söderström (L) anslöt sig till Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M) förslag. 

 

Beslutsgång 
Sus Andersson (MP) ställde förslagen mot varandra och fann att 

nämnden hade beslutat att anta MP+ S+ V:s förslag. 

 

Reservation  
Reservation anmäldes av Ole-Jörgen Persson (M), Dennis Wedin (M), 

Markku Sirviö (M), Markus Birgander (M), Annika Rosenberg (M) 

och Åsa Nilsson Söderström (L) till förmån för eget förslag: 
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”Förslag till beslut 
Stadsdelsnämnden beslutar att  

 

1. Bifalla enligt nedanstående förslag 

 

Verdandi Tensta 80 000kr 

Tensta United 100 000kr 

Spånga företagarförening 80 000kr 
 

2. Samt därutöver anföra: 

Civilsamhället spelar en mycket viktig roll för tryggheten i vår 

stadsdel. Stadsdelen är fylld av goda krafter som på sin fritid 

arbetar ideellt för att skapa en bättre och tryggare framtid och 

ingjuter framtidshopp hos våra invånare. Att stadsdelen stödjer det 

frivilliga trygghetsarbetet i stadsdelen är för oss Moderater en 

självklarhet. 

 

Tensta United ansöker om bidrag för arvoden som ska utdelas 

vilket vi anser ligger utanför det som föreningsbidragen normalt 

sett bör användas till.  

 

Vi anser vidare att Spånga Företagarförening spelar en viktig roll i 

Spångas trygghetsarbete då de under den mörka delen av året ser 

till att vi har en ökad trygghets- och trivselbelysning i Spånga 

Centrum. Vi anser det vara välinvesterade pengar att stödja deras 

arbete i att öka tryggheten i Spånga Centrum”. 
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§ 8   

Förlängning av avtal för parkskötsel 

Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att förlänga 

entreprenadavtalet med Svensk Markservice Aktiebolag, 

organisationsnummer 556420-4823, i enlighet med avtalets 

förlängningsklausul i ytterligare två år till den 30 september 2021. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att uppdra till 

stadsdelsdirektör Per Kjellander att teckna avtal om förlängning 

med Svensk Markservice AB. 

 

Ärendet 
Spånga-Tenstas skötselavtal utförs av Svensk Markservice och avtalet 

upphör att gälla den 30 september 2019 såvitt avtalet inte förlängs ett 

år.  

Svensk Markservice utför kontraktsarbeten i enlighet med avtal och 

förvaltningen rekommenderar en förlängning. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 9 maj 2018. 

Dnr 2.2.1–331/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9   

Patientsäkerhetsberättelser 2017 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd har tagit del av föreliggande 

patientsäkerhetsberättelser för år 2017 och beslutar att lägga dem till 

handlingarna. 

 

Ärendet 
Enligt patientsäkerhetslagen ska vårdgivaren, senast den första mars 

varje år, upprätta en patientsäkerhetsberättelse, som ska hållas 

tillgänglig för den som önskar ta del av den.  

 

Patientsäkerhetsberättelser för år 2017 biläggs detta ärende för 

Elinsborg vård- och omsorgsboende inklusive Linnéan korttidsboende 

(entreprenad Kavat vård AB), Fristad vård- och omsorgsboende 

(entreprenad Bräcke diakoni), Fristad servicehus (entreprenad 

Attendo). 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 25 maj 2018. 

Dnr 1.1–374/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 10   

Revidering av delegationsordningen  

Beslut 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att anta förvaltningens 

förslag till reviderad delegationsordning avseende rätten att teckna 

överenskommelse med annan kommun om placering i boende av 

ett ensamkommande barn att gälla omedelbart. 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att i övrigt anta 

förvaltningens förslag till reviderad delegationsordning, gälla från 

och med 2018-07-01. 

3. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att justera ärendet 

omedelbart. 

 

Ärendet 
Från och med 1 juli 2018 ersätts nuvarande förvaltningslag 

(1986:223) med en ny förvaltningslag (2017:900).  

 

Mot bakgrund av lagändringen har stadsdelsförvaltningen framarbetat 

ett förslag om förändringar i nämndens delegationsordning. 

Förvaltningen att nämndens beslutar att anta dessa förändringar att 

gälla från och med 2018-07-01. 

Riksdagen har nyligen beslutat om en ändring i lagen om mottagande 

av asylsökande m. fl (1994:137). Ändringen träder i kraft redan den 1 

juni i år och innebär att kommuner som huvudprincip ska placera ett 

anvisat och mottaget ensamkommande barn i ett boende – familjehem, 

HVB eller annat – inom det egna geografiska området. Barnet får 

placeras i ett boende i en annan kommun endast om kommunerna har 

träffat en överenskommelse om placeringen. 

Med anledning av lagändringen behöver nämndens 

delegeringsordning kompletteras med en ärendegrupp som avser 

beslut att teckna överenskommelse med annan kommun om placering 

i boende.  

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 28 maj 2018. 

Dnr 1.1-90/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11   

Nominering av Barn och ungdomsenheten till Stockholms 
stads kvalitetsutmärkelse 2018 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd nominerar enheten för barn- och 

ungdom till Stockholms stads kvalitetsutmärkelse 2018. 

 

Ärendet 
Kvalitetsutmärkelsen är Stockholms stads årliga pris för att 

uppmärksamma och belöna framgångsrik verksamhetsutveckling 

genom att lyfta fram förebilder och goda exempel i staden. 

 

Deltagande enheter granskar grundligt sin verksamhet och 

kvalitetsutmärkelsen fungerar på så vis som ett verktyg för att 

underlätta arbetet med kvalitetsutveckling i staden i stort. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 22 maj 2018. 

Dnr 1.1-294/2018  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12   

Anmälan av Stockholms stads förskoleundersökning 2018 

Beslut 
Spånga – Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga 

brukarundersökning för förskola 2018 till handlingarna. 

 

Ärendet 
Origo Group har på uppdrag av Stockholms stad genomfört 

brukarundersökningar i förskolan 2018. Svarsfrekvensen för Spånga-

Tensta stadsdelsområde har ökat med två procentenheter sedan 2017 

från 73 till 75 procent. För hela staden är svarsfrekvensen 67 procent.  

För de kommunala förskolorna i Spånga - Tensta är svarsfrekvensen 

79 procent vilket är samma resultat som 2017.  

 

Undersökningen är en totalundersökning och riktas till samtliga 

vårdnadshavare med barn i förskola i Stockholm stad. 

Undersökningen består av 29 frågor fördelat inom fem olika områden.  

 

I Spånga-Tensta har resultatet inom samtliga fem områden sjunkit 

vilket ligger i paritet med stadens resultat. Efter sommaren görs en 

djupare analys av förskoleundersökningens resultat och denna 

presenteras på nämndsammanträdet i september. 

 

Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 23 maj 2018. 

Dnr 1.1-337/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13   

Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på delegation 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga 

tjänstemannabesluten till handlingarna. 

 

Ärendet 
Spånga-Tenstas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande från den 28 maj 2018. 

Dnr 1.1-24/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14  

Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under maj 
2018 

Beslut 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
Förteckningen finns i pärm på sammanträdet.  

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15  

Kurser och konferenser 

Inget togs upp. 
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§ 16   

Information, nämndens och förvaltningens frågor 

Beslut 
 

1. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att lägga anmälan av 

inkomna protokoll med mera, § 16, bilaga 1, till handlingarna. 

 

2. Spånga-Tensta stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i 

uppdrag att bereda Åsa Nilsson Söderström (L) skrivelse och 

återkomma till nämnden. 

 
Ärendet 

I pärm på sammanträdet anmäldes inkomna protokoll med mera, § 16, 

bilaga 1. 

 

Utöver det anmäldes en skrivelser på sammanträdet. 

 

Skrivelse av Åsa Nilsson Söderström (L): Skrivelse om Jämställt och 

religionsneutralt agerande av förskolans personal. 

 

 

 
 

 

 

 


